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Rektor ocenil mistryni republiky a mistra Evropy
Na zasedání Vědecké rady UK dne 18. prosince 2008 převzalo celkem 16 studentek a studentů Mimořádnou cenu
rektora Univerzity Karlovy v Praze z rukou Jeho Magnificence prof. Václava Hampla.  Požádali jsme je o komentář k
jejich sportovním úspěchům a o pár slov o tom, jak se jim daří skloubit studium na MFF s vrcholovým sportem.    (Seznam
oceněných studentů.)

Martina Olexová studuje 3. lékařskou fakultu UK v pátém ročníku studijního programu Všeobecné lékařství. 

redakce: Jaký úspěch ve sportu je pro vás nejcennější?
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Jsem ráda za všechny tituly Mistra republiky od kategorie žáků až po současné a za největší úspěch za poslední rok
bych považovala 13. místo na světovém poháru v Petrohradě 2008.
Jaké sportovní výzvy máte pro nejbližší období před sebou?
Tento týden nám začala sezóna, to znamená, že skoro každý víkend teď  pojedu na závody grand prix nebo světového
poháru.
Proč a jak jste si vybrala UK? Jste se školou spokojená, případně s čím ne? Proč jste zvolila lékařství -
přemýšlela jste v maturitním ročníku i o jiných oborech?
Dělala jsem přijímačky také na Přírodovědeckou fakultu, fyzioterapii a FTVS. Moje máma vystudovala 3.LF, tak jsem se
nakonec pro ni také rozhodla. Co se týká školy, bohužel se zrovna během posledních let začaly vymýšlet různé novinky
ve studiu a tento systém je ještě hodně nedokonalý a často ani sami doktoři nevědí, co a jak nás mají učit, natož jak
zkoušet. To pro mě nebylo a není snadné, neboť mám omezený čas na přípravu.

Jak moc trénujete? Jak se vám daří skloubit školu a vrcholový sport?
Trénuji 4x-5x týdně zhruba 3hodiny. Mám výhodu v tom, že ze školy z Vinohrad to mám na trénink do Vršovic 10 minut,
což mi dost ušetří čas. Další velkou výhodou je to, že mě trénuje táta, a tak se na šermířské školy s ním mohu dohadovat
dle svého rozvrhu. Samozřejmě hromadné tréninky jsou pevně dané, ale ty bývají v pozdních odpoledních hodinách,
a tak mi to se školou většinou nekoliduje.
Proč a v jakém věku jste si vybrala šerm?
Se šermem jsem začala v 10ti letech. Oba mí rodiče šermovali, je to rodinný sport. Od dětství jsem sportovala,
dělala jsem atletiku, gymnastiku, jízdu na koni, florbal, ale šerm svou zajímavostí a možností již odmala se střetávat
s konkurencí z celého světa zvítězil.
Tomáš Verner studuje Fakultu tělesné výchovy a sportu, 3. ročník bakalářského programu Tělovýchova a sport
– kombinované studium.
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redakce: Jaký úspěch ve sportu je pro vás nejcennější? A jaká nejbližší výzva je před vámi?
Tomáš Verner: V loňském roce jsem konečně dobyl trůn mistra Evropy, tento titul pro mne zatím znamená, co se týče
sportovních úspěchů, nejvíce. Moje nejbližší výzva přímo souvisí s výše zmíněným titulem. Doslova za pár dní se
vydávám do Helsinek na Mistrovství Evropy a vzhledem k loňskému roku to bude jistě dost velká výzva!
Proč jste si vybral UK, jaký obor studujete na FTVS?
Ve vrcholovém sportu se dnes neobejdete bez týmu lidí, kteří se větší či menší měrou podílejí na vašem úspěchu. V
mém případě jsem měl a dosud mám to velké štěstí, že mohu spolupracovat s těmi nejlepšími ve svém oboru. Od svého
studia očekávám to samé, proto jsem si vybral UK. Studuji jednoobor TVS, vzhledem k času, který trávím v zahraničí
kvůli své přípravě, studuji kombinovaně.
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Jak se vám na UK líbí a jak se daří skloubit školu a vrcholový sport?
Na UK se mi líbí a hned z několika důvodů. Mám velké štěstí na kolektiv, do kterého jsem se dostal. Tím mám přímo
na mysli své spolužáky ze III. ročníku TVS komb., bez nich by mi šlo kloubení studijních a reprezentačních povinností
velmi těžko, proto bych jim touto cestou chtěl poděkovat za jejich pomoc!!!
Věra Voňavková


